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     Sammanträdesdatum 

Kommunala tillgänglighetsrådet  2018-11-29  1 (14) 

 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Mayvor Ekberg, KD, ersättare för Laila Stålnacke, FSN 

Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Lennart Thelin, ersättare för Anita Berglund, Piteå HjärtLung 

Anders Lundkvist, KS 

Agneta Nilsson, Samhällsbyggnadsnämnden 

Christer Karlsson, SRF 

Ann-Katrin Sämfors, Kultur- och fritidsnämnden 

Peter Forss, Barn- och utbildningsnämnden 

 

Övriga deltagande 
 

Tomas Backeström, avd chef, Stöd och omsorg 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

Malte Larsson ska ersätta Margith Ström, FUB kommande mandatperiod 

 

Tillgänglighetsansvariga: Lars Lundberg, handläggare på BUN, Helena 

Lindehag, folkhälsosamordnare, Terese Edmark, fritidskonsulent, kultur- och 

fritid och Carola Ek, enhetschef kommunledningsförvaltningen 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 39 - 48 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Börje Karlsson, HSO/IFS  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2018-11-29  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 39 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat. En presentationsrunda görs. 

 

______ 

 

 

KTR § 40 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns.   

 

________ 

 

 

KTR § 41 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Börje Karlsson, HSO/IFS 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 42 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 6 september 2018 lades till handlingarna. 

 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 43 

 

Tillgänglighet 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Helena Lindehag, 

folkhälsosamordnare välkommen. 

 

Helena jobbar med folkhälsofrågor, brottsförebyggande arbete, 

tillgänglighetsvandringar och trygghetsvandringar. Har varit runt på 

Hortlaxskolan och tittat på trafiksituationen kring skolan och sporthallen, 

belysning, buskage, underlag så att man inte halkar. Polisen är alltid med på 

dessa vandringar. 

 

Monica Nyman Björklund, HRF undrar om de har tittat på hastighets-

begränsningar utanför skolan? 

 

Helena Lindehag säger att den kommunala policyn säger att det ska vara 40 km 

vid skolan. 

 

Lars Lundberg säger att det är 40 och 60 km som gäller i Hortlax. Separerat 

buss och taxi, gångstråket blev då tydligare vid skolan. 

 

Denna fråga har inkommit från Astma- och allergiföreningen 
 

Tillgänglighet. I Piteå finns numera ett café som tillåter hundar, Espresso 

House. Från allergiföreningens sida är vi inte motståndare till att det finns ett 

sådant café. Vi försöker sprida till våra medlemmar att det finns hundar och 

hundepitel i den lokalen, men det är svårt att nå ut då inte alla hundallergiker 

tillhör föreningen. Då vi har kännedom om att man fått rusa ut från lokalen 

med astmaattack så försökte vi få innehavaren att sätta upp ett anslag vid 

dörren ”Här är hundar välkomna” men det vill man inte då man är en coffee-

shop-kedja och inte kan ha ett sådant anslag endast i Piteå. Vår fråga är nu: 

Kan kommunen påverka på något sätt? Finns det någon policy angående 

tillgänglighet i Piteå kommun? Finns det någon regel om att personer med 

funktionsnedsättning måste informeras för att inte utsättas för sjukdoms-

tillstånd därför att informationen brister? Vi vill alltså inte stänga caféet, utan 

bara att man informerar så att en hundallergiker inte ovetande besöker caféet. 

Så enkelt som man skriver på sin hemsida (se nedan) är inte problemet då 

hundepitel finns kvar i lokalen även efter att hunden/hundarna gått ut. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 43, forts 

 

Tillgänglighet 

 

Så här skriver man på Espresso House hemsida 

https://espressohouse.com/amnen/generell/ 

Vi välkomnar hundar på Espresso House, dock under förutsättning att andra 

gäster som besöker oss samtidigt inte är allergiska eller känner ett obehag. 

Baristor förbehåller sig därför rätten att be gäster med hund att lämna coffee 

shopen eller, om möjligt, lämna hunden utanför om andra gäster upplever och 

påpekar obehag och/eller allergi. 

 

Helena Lindehag har undersökt lite grann om hund eller inte på café. Espresso 

House har nu satt upp en skylt utanför caféet där det står: Dogs allowed. 

 

Helena har pratat med miljöhälsoinspektören och frågat; vad kan kommunen 

göra? Det finns inga generella regler. Kommunen måste få in ett ärende för att 

gå vidare med det. 

 

Christer Karlsson, SRF säger att det är undantag för ledarhundar. 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det snart ska börjas med en medborgardialog 

om stadsdelscentra och då är Öjebyn först ut. 

 

Sven-Gösta Pettersson ställer en fråga som Tomas Hedlund brukar ta upp: Kan 

man ta sig ut vid badplatser som Norrstrandsbadet och Gläntan? 

 

Terese Edmark säger att det ofta är föreningar som ansvarar för badplatser, och 

kultur- och fritid har medel om någon förening vill ansöka för att exempelvis 

anpassa en badplats, göra en ramp eller något annat. Terese säger att det är 

svårt ute på Gläntan när det är långgrunt att lägga ut någon matta. 

 

Gläntan har en bra handikapparkering, en spång och grillplats. Det har gjorts 

många satsningar. Försöker lyfta frågan nu och då för att kunna hitta någon 

lösning. 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att torget i Öjebyn är i stort sett klart med ett leds-

tråk från Öjagatan, men det borde också finnas ett ledstråk från bostadsområdet 

Hörnvägen. 

 

 

https://espressohouse.com/amnen/generell/
https://espressohouse.com/amnen/generell/
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 43, forts 

 

Tillgänglighet 

 

Lennart Thelin, Piteå HjärtLung säger att där gågatan slutar vid Lillängsgatan 

plogas inte så ofta och lamporna är satta långt utanför vägen. 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen säger att det saknas övergångsställe vid 

Dollarstore, många går efter vägen. 

 

Helena Lindehag tar med sig frågorna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 44 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 

 Bildspel – presentation 

Börje Karlsson, HSO/IFS presenterar ett bildspel från Piteå Funktionsrätt 

Centrum, se bilaga 1. HSO finns inte längre, begreppet ”Funktionsrätt” finns i 

hela riket. 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att socialnämnden har beslutat att betala ut 

återstående administrativt stöd på 50 000 kronor till Piteå Funktionsrätt 

Centrum (före detta HSO) och 25 000 kronor till Funktionsrätt Piteå. 

 

Socialnämnden har beslutat att bidraget för administrativt stöd till paraply-

organisationer inom funktionshinderområdet får fördelas 75 000 kronor vardera 

till Piteå Funktionsrätt Centrum och Funktionsrätt Piteå. 

 

Piteå Funktionsrätt Centrum och Funktionsrätt Piteå får välja fyra mandat 

vardera till kommunala tillgänglighetsrådet inför kommande mandatperiod. 

 

 

 Parkeringsapp 
 

Anders Lundkvist, KS berättar att de bytte parkeringsapp för att man ska kunna 

parkera 2 timmar gratis och därefter betala samt kunna använda terminaler ute 

vid parkeringarna. Den första leverantören kunde inte fixa detta utan det blev 

en ny leverantör, E-park som sa att det kunde erbjuda detta. Leverantören kom 

senare tillbaka och sa det inte går. Eventuellt i februari/mars finns en lösning. 

Arbetet fortsätter. P-skivan fortsätter att användas där den har använts förut.  

 

 

Frågor från Funktionsrätt Piteå 

 Hjärt Lung – Stöd till välfärdsteknik 
Regeringen har avsatt 350 miljoner kronor till kommunernas äldre- och 

funktionshinderomsorg. För Piteås del är det 1.637.206 kronor. Hur har Piteå 

kommun planerat använda dessa pengar? 

 

Tomas Backeström, avd chef för Stöd och omsorg säger att kommunen har fått 

medel för välfärdsteknik, drygt 1,6 mkr för att köpa varor och tjänster för att 

underlätta för personal och brukare att ta del av kulturen hemma på gruppbo- 

endet. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 44, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 Demensföreningen – Ledsagarservice 
Personer som bor på särskilda boenden har idag inte rätt till ledsagarservice. 

Det ställer stora krav på anhöriga som ska kunna skjutsa och följa med till 

sjukhus och hälsocentraler. Exempelvis måste en anhörig till svårt njursjuk 

person ta ledigt från arbetet ett par gånger i veckan för att följa med till be-

handling på sjukhus. Man kan ju inte kräva att anställda på boendet ska följa 

med då det skulle innebära underbemanning på boendet. Varför finns inte rätt 

till ledsagarservice för dem som bor på särskilda boenden? 

 

Tomas Backeström svarar att de äldre på våra boenden som behöver uppsöka 

sjukvården ganska ofta och under en längre period, så får personal följa med så 

långt det går. När det inte är möjligt, kan en anhörig följa med. Om inte en an-

hörig kan följa med, har personen rätt till sjukresa där denne blir hämtad i bo-

endet och får skjuts till sjukvården. 

 

 

Frågor från FUB 

 Vattenskada på onyxen 
Tomas berättar att korallens korttids och daglig verksamet på Nils Edéns väg 

har en omfattande vattenskada. Fastighetsförvaltningen ser över renoveringsar-

betet, tar lång tid att få ersättningslokaler. Dagliga verksamheten ska flytta till 

Idéhuset och korttidsverksamheten för barn och unga är inhysta på Hummer-

stigen, de letar efter lokal. För en dialog med PNF, RAWi och andra aktörer. 

 

Margith Ström, FUB undrar över det planerade LSS-boendet på Hummer-

stigen. Vilken ålder är boendet tänkt för?, en toalett är inte mycket, har tidigare 

bedömts för lite, blir det fler? 

 

Tomas Backeström berättar att socialnämnden har gett avdelningen Stöd och 

omsorg i uppdrag att starta ett LSS-boende för barn och unga mellan 8 – 18 år 

under våren 2019. Idag är ett antal barn placerade i formen för LSS utanför 

kommunen, det innebär för kommunen mycket höga kostnader per dygn och 

under en lång överskådlig tid. Placering av barn blir när alla andra insatser är 

uttömda. Så långt det går ska man försöka matcha vilka personer som ska bo i 

LSS-boendet. Boende i egen regi minskar kostnader samt ökar möjlighet till 

gott samarbete med övriga aktörer kring barnet såsom hälsa- och sjukvård,  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 44, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 
skola, anhöriga och andra. Boendet ska vara inte vara institutionsliknande utan 

så hemliknande som möjligt. Fastighetsförvaltningen ser över vad som behöver 

göras i huset. 

 

Margith Ström, FUB önskar mer dialog framöver. 

 

 

 Kö till boende och daglig verksamhet 

Tomas Backeström berättar att det är 8 personer som står i kö till daglig verk-

samhet och 5 personer till särskilt boende. 

 

 

______ 

 

 

Ann-Katrin Sämfors, kultur- och fritidsnämnden berättar att 2 nya lekparker är 

invigda, den ena i Blåsmark och den andra på Annelund. En plan har funnits att 

göra tillgängliga och säker. Barnen hade fått vara med och önska om lekpar-

ken.  

 

På biblioteket finns en ”Sverigehylla". Det är en hylla med material som kan 

underlätta för nysvenskar under deras första tid i Sverige. I den hyllan finns 

böcker som kan vara till hjälp för de som nyligen kommit till Sverige. Det har 

upplevts väldigt positivt att kunna hitta bra material på samma ställe. 

 

______ 

 

Margith Ström, FUB berättar att hon har gått med barnböcker till biblioteket 

som de tog emot. De visade henne på ”Äppelhyllan” där det finns böcker för 

barn med funktionsnedsättning. 

 

______ 

 

Peter Forss, BUN berättar Fanny Andersson har varit på Christinaskolan och 

berättat om diabetes. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 44, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden  
 

Mayvor Ekberg, fastighets- och servicenämnden berättar om vattenskadorna 

som har drabbat Onyxen och Norrgården. 

 

Rapport om matleveranser och socialnämnden, inget som sticker ut. 

 

Tomas Backeström säger att Bryggan kommer att avveckla hela sin verksam-

het, det pågår dialog om eventuellt ny aktör för verksamheten. 

 

Föreningsservice hoppas att de hittar en lösning. 

 

______ 

 

 

Lennart Thelin, Piteå HjärtLung berättar att han har varit på ett ordförandemöte 

med Funktionsrätt Norrbotten där de informerade att alla män över 50 år ska 

erbjudas att ta PSA-prov och screening. 

 

______ 

 

 

Eva Lundström, allergiföreningen, inbjuder alla att fira Internationella Funk-

tionshinderdagen tillsammans med Funktionsrätt Piteå på Djupviken 11. De 

bjuder på glögg, kaffe, festis och fika. 

 

Eva vill passa på att tacka för de här fyra åren, det är första mandatperioden. 

Fått lära sig hur andra förvaltningar fungerar och olika handikapp, mycket 

intressant. 

 

______  

 

 

Ann-Katrin Sämfors, kultur- och fritidsnämnden tycker också att det har varit 

lärorikt att sitta i rådet, lärt sig mycket om olika saker. Fått upp ögonen, tänkt 

till mycket, exempelvis kring tillgänglighetsfrågor. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 44, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 
Ulla Persson, socialnämnden tycker att det många ”flashiga” broschyrer på 

webben, men de som lägger ut broschyrer måste också tänka på att de ska vara 

läsbara för personer med nedsatt syn.  

 

______ 

 

 

Christer Karlsson, SRF undrar hur det blir med nomineringar till kommunala 

tillgänglighetsrådet, nu då det blir en ny mandatperiod när synskadades riks-

förbund, SRF är vilande här i Piteå?  

 

Sven-Gösta Pettersson säger att om de vill nominera någon från SRF får de ta 

kontakt med Piteå Funktionsrätt Centrum, Börje Karlsson och höra med ho-

nom. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 45 

Presentation av ny socialchef 

Sven-Gösta Pettersson hälsar Fredrik Sjömark, ny socialchef välkommen. 

 

Fredrik tackar för inbjudan. Fredrik är pitebo och har jobbat 28 år inom poli-

sen. Har jobbat mycket med ledarskapsfrågor. Jobbade 10 år i Stockholm – 

Skärholmens torg där han mötte verkligheten, en annan verklighet än i Piteå. 

Jobbade med ett SIDA-projekt 2 år i Kenya ytterligare en annan verklighet. Vi 

lever på en trygg plats i världen. 

 

Glad att få vara ny socialchef med de viktigaste uppdragen i kommunen. 

Känner sig väl mottagen, lär sig mycket varje dag. Socialtjänsten i Piteå har 

stora utmaningar, delar det också med andra förvaltningar och kommuner. 

Framtidens socialtjänst får nya utmaningar på gamla problem. 

 

Vi har ett gemensamt uppdrag, där vi tillsammans ska staka ut en riktning för 

framtiden och vår fortsatta utveckling mot en socialtjänst. Vi ska hitta en rikt-

ning som vi själva, politiken och våra kommunmedborgare tror på och känner 

sig trygga med inför framtiden.   
 

Det behövs ett medarbetarskap och ledarskap som bygger på tillit och bra ar-

betsmiljö och en ekonomi i balans med verksamhetens uppdrag och politiska 

prioriteringar.  
 

Nytt med råden nya frågor. 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det blir spännande med en ny förvaltningsled-

ning. Vi gör en nystart. 

 

Margith Ström, FUB undrar om AMSABs genomlysning av socialtjänsten har 

gjort att chefer har bytts ut? 

 

Anders Lundkvist, KS säger att de nya namnen inte har kommit på grund av rap-

porten. Fredrik Sjömark har kommit vilket är lovvärt. 

 

Fredrik Sjömark säger att ju mer han är ute i verksamheterna ser han stora utma-

ningar i kompetensförsörjningen. Det måste finnas mer tillit och förtroende för 

varandra. Det krävs ett helt samhälle för att driva en socialtjänst. Alla ska känna 

sig som en del av socialtjänsten. Fredriks telefonnummer är: 070-380 04 14. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 46 

 

Socialtjänsten 

 

 Utökad förvaltningsledningsgrupp 

Tomas Backeström, avd chef Stöd och omsorg säger att från och med 1 januari 

2019 kommer en utökad förvaltningsledningsgrupp att jobba ihop med andra 

stabsfunktioner för att bättre kunna bereda och se till att jobba bättre med led-

ning och styrning i många komplexa frågor, något som kom fram i AMSAB:s 

genomlysning. 

 

 Regionala kollektivtrafikmyndigheten i Norrbotten, RKM 

I onsdags på socialnämnden föreslog socialnämnden kommunfullmäktige att 

all hantering rörande färdtjänst och riksfärdtjänst lyfts från socialförvaltningens 

ansvar och överlåts i sin helhet till kommunfullmäktige samt att motsvarande 

justering i reglementet görs. Förslaget gäller endast om förutsättningar blir 

kostnadsneutrala för socialnämnden. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 47 

 

Övriga frågor 

 

Eva Lundström, allergi har ett förslag att lokaltrafiken ska införa gratis busså-

kande för pensionärer mellan kl 08-15 på försök 

 

Helena Lindehag, folkhälsosamordnare berättar att Citylinjen är gratis för de 

som åker i centrala stan. 

 

Anders Lundkvist, KS säger att en ny bussupphandling pågår. Huvuddelen av 

bussintäkterna tas via skattsedeln, det är en liten del som kommer in av de som 

åker.  

 

Ann-Katrin Sämfors, kultur- och fritidsnämnden säger att kliver man av bussen 

och gör saker en lite kortare tid får man åka på samma bussbiljett på returresan. 

 

______ 

 

 

 

KTR § 48 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar denna mandatsperiods sista möte. 

 

______ 


